
 

 

 

 

 

 

 

 

 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁAŃ 

rok szkolny 2022/2023 

SAMORZĄD UCZNIOWSKI 

ZESPOŁU SZKÓŁ Nr 1 we WROCŁAWIU 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SPIS TREŚCI:  

 

I. Aktywna współpraca samorządu z 

innymi organami szkoły: 

1. Konsultacje decyzji SU ZS1 z Panem 

Dyrektorem ZS1 

2. Prezentacja działań SU przed Radą 

Pedagogiczną, współpraca z zakresie 

organizacji imprez szkolnych 

3. Prezentacja działań SU przed Radą 

Rodziców oraz wszystkimi rodzicami 

podczas zebrania, współpraca w zakresie 

działań na rzecz szkoły, realizacji 

projektów 
 

II. Wspieranie i pomoc uczniom: 

4. Gra w zielone – integracyjna impreza  

5. Utworzenie trzech stref relaksu i nauki 

własnej 

6. Szkolna Ławka Przyjaciółek – budowanie 

poczucia wartości   

7. Realizacja projektu Informatora dla 

Ósmoklasistów dotyczącego wyboru szkół 

średnich  

8. Tworzenie Wielokulturowego Kącika 

Spotkań 

9. Wielokulturowe karnawałowe warsztaty 

integracyjne 

10. Różowa skrzyneczka 
 

III. Ochrona praw i wolności ucznia: 

11. Wybory Rzecznika Praw Uczniów  
 

IV. Kreowanie wydarzeń kulturalnych: 

12. Strasznie Fajny Dzień – poznajemy kulturę 

innych krajów 

13. Stworzenie Kącika Czytelniczego w 

bibliotece szkolnej 

14. Utworzenie i rozpoczęcie działalności 

Zespołu PR ZS1 

15. Warsztaty manualno-artystyczne tworzenia 

obrazów 

16. Pierwszy Dzień Wiosny – Pokaz Talentów 

17. Dzień Patrona i pożegnanie maturzystów – 

uroczystość 

18. Tworzenie murali wg autorskich 

uczniowskich projektów oraz montaż 

fototapet – stworzenie przyjaznej 

przestrzeni 
 

V. Kreowanie wydarzeń naukowych: 

19. Warsztaty – Dlaczego jesteśmy 

niezdecydowani? 

20. Szkolny quiz z wiedzy historycznej 

21. Współorganizacja  Kongresu Młodzieży 

Wrocławia – gra URBANISTYKA 

22. Strasznie Fajny Dzień  

23. Turniej szachowy 
 

VI. Kreowanie wydarzeń innych: 

24. Patriotyzm  klasą – fotobudka patriotyczna 

25. Dostosowanie wyznaczonej sali na 

potrzeby warsztatowe  

26. Andrzejki – andrzejkowe wróżby na 

poprawę nastroju i warsztaty tworzenia 

eko-biżuterii 

27. Zielone Mikołajki – świąteczna fotobudka 

28. Poznajmy się – Nasze Małe Ojczyzny 

29. Wolontariat – akcje i zbiórki charytatywne 

30. Piknik sportowy „IntegrujeMY” 

31. Mikołajkowy Turniej Siatkówki 
 

VII. Reprezentujemy Zespół Szkół Nr 1: 

32. Uroczysta XII sesja Młodzieżowej Rady 

Miasta Wrocławia – rozdanie nagród (IX 

2022) 

33. Warsztaty Fokusowe Wrocław 2050 – 

Biuro Strategii Rozwoju Miasta (X 2022) 

34. Projekt Odpowiedzialność WCRS (XI 

2022 – II 2023) 

35. Forum Dyskusyjne Młodzieży Wrocławia 

(XII 2022; IV 2023) 

36. WrOpenUp Future Leaders (XI 2022 – VI 

2023) 

37. Mikrogranty Młodzieżowe – 

podsumowanie całoroczne (XII 2022) 

38. Wrocławski Kongres Samorządów 

Uczniowskich (I 2023) 

39. Turniej Prototypuss - Budujemy Miasto 

Przyszłości (XII 2022, VI 2023) 

40. Hekaton w Minecraft Education Edition w 

ramach Projektu Obywatel 

41. XXIII edycja CEMS Chance (V 2023) 

42. Kongres Młodzieży Wrocławia  (29-31 V 

2023) 

43. Nominacja do Sztafety Dobrych Relacji (V 

2023) 
 

VIII. Pozytywne opinie na temat 

działalności SU ZS1: 

44. Dyrektor ZS1 

45. Fundacja Umbrella – Mikrogranty 

Młodzieżowe 

46. Fundacja WrOpenUp 

47. Biuro Rozwoju Strategii Miasta 

48. Wrocławskie Centrum Rozwoju 

Społecznego 

49. Cykliniarze-parkieciarze.pl 



I. Aktywna współpraca samorządu z innymi organami szkoły 

 
1. Regularne konsultacje SU ZS1 z Panem Dyrektorem ZS1 

 

 
 

2. Prezentacja działań SU przed Radą Pedagogiczną oraz 

3. przed Radą Rodziców oraz wszystkimi rodzicami podczas zebrania  

 

Prezentacje działań SU przed całą Radą Pedagogiczną ZS1 oraz Rodzicami 

naszych uczniów stanowiły inspirację do powołania Zespołu PR, ale były 

też świetnym sposobem na przekazanie, co tak naprawdę robimy w czasie, 

gdy na przykład zwalniamy się z lekcji albo spotykamy w szkole  

w weekendy. Dzięki pełnym zdjęć prezentacjom zwizualizowaliśmy ogrom  

i zasięg naszych działań. Okazało się, że zarówno Nauczyciele jak i Rodzice 

nie zdawali sobie sprawy z rozmachu naszych przedsięwzięć. Zyskaliśmy 

uznanie dorosłych, oraz – co dla nas najważniejsze: sprzymierzeńców  

w naszej pracy. Teraz częściej uzyskujemy wsparcie oraz pomoc  

w realizacji planów. 

 

 

 

    
 

 

 

 



Zanim powstały prezentacje wszystko zostało oczywiście dokładnie przemyślane, 

przedyskutowane i przygotowane! Noworoczne spotkanie SU 

w wersji warsztatowej trwało kilka godzin i stanowiło 

podsumowanie półrocznej działalności, omówiliśmy też efekty 

naszych działań i ich wpływ na społeczność szkolną. Dużo 

czasu zajęła nam dyskusja na temat tego, że nie wszyscy 

uczniowie szanują wspólnie przygotowane efekty i strefy 

relaksu. Zdarzają się incydenty wandalizmu. Wypracowaliśmy 

szereg propozycji rozwiązania tego problemu. Najistotniejszym 

wnioskiem do realizacji była koncepcja spotkań przedstawicieli 

SU z poszczególnymi klasami i zaprezentowania im zarówno 

wkładu pracy z naszej strony, warunków użytkowania tych stref 

jak i ewentualnych konsekwencji, jeśli zasady nie będą 

przestrzegane z ich strony. Kolejnych kilka spotkań zespołów 

zadaniowych SU służyło dopracowaniu i przećwiczeniu 

prezentacji i wystąpień. Inauguracja tego przedsięwzięcia miał miejsce w styczniu na spotkaniu 

Rady Pedagogicznej oraz podczas semestralnej wywiadówki z Rodzicami, których powitaliśmy  

w auli. 

Po feriach zimowych  rozpoczęliśmy cykl spotkań z klasami. 

 

                   
 

 



II. Wspieranie i pomoc uczniom 

 
4. Gra w zielone – integracyjna impreza  

 

13.10.2022 roku w naszej szkole odbyła się akcja „Gramy w Zielone” mająca na celu integrację klas 

pierwszych z pozostałą częścią społeczności. Udział brali uczniowie klas 1,2,3 oraz klas  

4 niematuralnych.  

 

Samorząd zaczął przygotowywać stoiska od godziny 8.00. 

Uczniowie grę zaczęli o 9.30. Każda z grup dostała zestaw wcześniej 

przygotowanych zadań o szkole i harmonogramy; na których były 

wskazane stoiska i godziny, o których mieli się tam pojawić. Na 

stoiskach zaplanowane były gry integracyjne oraz takie, w których 

rywalizowali. Był to sport, w którym przeciągano linę, kalambury, 

plotka, wieża z kubków, familiada, reklama, chodź na słówko, 

portrety, maszyny. Gry przebiegły pomyślnie, uczniowie mieli 

okazję współpracować na wspólny wynik. Poza grami grupowymi 

można było przygotować plakat o ekologii, liczona również była 

ilość przebranych na zielono uczniów w klasie. Dla dodatkowej 

integracji po 12.30, kiedy ostatnia gra została zamknięta, uczniowie 

mieli okazję spotkać się w sali z grami planszowymi, przy których mogli rozdzielić się z grupą i grać z 

kolegami z różnych klas. 

 

Uczniowie biorący udział w zabawie byli zadowoleni  

z możliwości spędzenia razem czasu w przyjemny sposób. Udział 

wzięło ok. 200 uczniów. Cel „Gry w Zielone” został zrealizowany, 

co potwierdzają nowe znajomości, a nawet przyjaźnie pomiędzy 

uczniami klas pierwszych i drugich.  

Uważam, że akcja była nam wszystkim potrzebna, nie tylko dla 

zapoznania, ale również odprężenia się – szczególnie osobom 

nowym, stresującym się szkołą. 

 

Maja Kizielewicz kl.2b 

 

 

    
 

 

 

 

 

 



 

5. Utworzenie trzech stref relaksu i nauki własnej – projekt GREEN SPACES 

 

Głównym zadaniem projektu GREEN SPACE była 

aranżacja  komfortowych stref odpoczynku, oraz 

integracja całej społeczności szkolnej. 

Korzystając z możliwości zagospodarowania 

pomieszczeń i części wyposażenia, zwolnionego 

przez Szkołę Mistrzostwa Sportowego (która 

opuściła nasz budynek) oraz wykorzystując budżet 

Mikrograntów i nagrody za inicjatywę, 

przygotowaliśmy: 

 

✓ pełnowymiarową salę relaksu (świetlicę) na IV piętrze 

✓ zakątek z wygodnymi siedziskami na I piętrze 

✓ salę warsztatową 

✓ zaplecze do pracy SU 

✓ położyliśmy trzy fototapety (krajobraz naturalny) 

✓ stworzyliśmy murale i obrazy na płótnach (biblioteka, 

korytarze II i III piętra)  
✓ przygotowaliśmy siedziska z palet (skręcenie palet, uszycie 

pokrowców na materace) 

✓ przygotowaliśmy podręczne stoliki ze szpul (pomalowanie 

blatów, skręcenie) 

✓ recykling używanych puf (przesypanie wkładu, pranie 

pokrowców) 

✓ zbiórka roślin doniczkowych 

✓ przemeblowania we wszystkich pomieszczeniach, 

odświeżenie mebli (stoły, fotele, kanapy) 

✓ zakup nowych puf 

✓ uporządkowanie  wszystkich przestrzeni 

 

Efekty można podziwiać w galerii na stronie szkoły i FB szkoły. No i oczywiście na żywo       

 

 

 

       
 

 

 

 



 

DODATKOWO: w ciągu dwóch dni poprzedzających 

ferie, nasi uczniowie ramię w ramię z fachowcami   

z kapitalnej ekipy Cykliniarze-parkieciarze.pl, dzięki 

wspaniałomyślnemu wsparciu materiałami (sprzęt oraz 

lakiery) ze strony sponsorów: Janser Polska oraz Forbo 

Flooring Systems – wycyklinowali cały parkiet w naszej 

świetlicy!  

Zyskaliśmy podwójnie: bo nie tylko przepięknie 

odnowiony ZA DARMO parkiet, który wygląda jak 

nowy!  

 

 

 

Ale też cenne, praktyczne umiejętności obsługi profesjonalnych maszyn, 

wskazówki na temat doboru papieru ściernego o odpowiedniej gradacji i 

inne smaczki i tajniki cykliniarskiej roboty!  

Teraz nikt nie odważy się zarzucić naszym informatykom, że są „nerdami 

bez pojęcia o prawdziwym życiu”.          

Kacper, Piotr, Wiktor i Mikołaj z 2a oraz Lena z 2b, oraz kilku uczniów 

wspierających poszerzyli swoje kompetencje daleko poza program 

szkolny swoich specjalizacji. 

 

 

 

 

    
 

 



 
 

 
 

 
 



6. Szkolna Ławka Przyjaciółek – konkurs edukacyjny „Akademii Dojrzewania Lactacyd®” 

 

Przedmiotem Konkursu było stworzenie na terenie Szkoły „Szkolnej Ławki 

Przyjaciółek” i realizacja przynajmniej dwóch z trzech zadań edukacyjnych  

w czasie trwania Konkursu, polegających na opracowaniu, w dowolnej formie 

plastycznej, np.: instalacji, gazetki, plakatu czy haseł rozwijających temat 

Zadania Konkursowego i wywieszenia ich przy „Szkolnej Ławce Przyjaciółek”.  

 

 

 

Wybraliśmy tematy: 

„REALIZUJ MARZENIA” – wraz z klasą 1f oraz chętnymi uczniami innych klas przeprowadziliśmy 

warsztaty tworzenia mapy marzeń!  

 

 

„JESTEŚ DLA NAS WAŻNA” – ogłosiliśmy konkurs na stworzenie projektu LUSTRA MOCY!, a następnie 

najciekawszy projekt przenieśliśmy na ścianę korytarza trzeciego piętra. 

 Obecnie czekamy na ogłoszenie wyników przez jury konkursowe (12 czerwca). Główną koordynatorką 

akcji jest Martyna Szymkowska z 1f, a projekt luster zrealizowały: Natasza Popel i Andriana Tarasowa z 

1h. 

 

    

 

 



 

    

    

 

 

 

 

 



7. Realizacja projektu Informatora dla Ósmoklasistów, dotyczącego wyboru szkół 

średnich oraz 

8. Tworzenie Wielokulturowego Kącika Spotkań 

 

Oba projekty uzyskały uznanie jury konkursu Fundacji WrOpenUp - Future Leaders. Nasze propozycje 

znalazły się na liście laureatów i otrzymały dofinansowanie w wysokości 2 tysięcy złoty każdy. Już od 

czerwca zaczynamy realizację każdego z nich, działania obliczone są na pierwszy semestr przyszłego roku 

szkolnego. 

Stworzenie obu projektów zajęło nam wiele godzin przygotowań oraz nagranie filmików konkursowych. 

Zaraz po zakończeniu klasyfikacji wyruszamy na zakupy i zakasujemy rękawy do pracy! 

 

W ramach pierwszego projektu chcemy stworzyć stronę internetową, dostępną przede wszystkim dla 

uczniów kończących szkołę podstawową, którzy stoją przed wyborem szkoły średniej. Strona w postaci 

interaktywnego informatora, zbierałaby dane na temat wszystkich wrocławskich szkół średnich i miałaby 

za zadanie przedstawić najpotrzebniejsze informacje, aby wyszukiwanie ich było szybkie oraz łatwe. 

 

W ramach drugiego projektu chcemy stworzyć: 

➔ Wielokulturowy Kącik Spotkań (na szkolnym korytarzu, w jego słonecznej, oddzielonej części). 

➔ Spektakl oparty na autorskim scenariuszu, osobistych historii przybyłych do Polski uczniów  

             z Ukrainy. 

➔ Plany szkoły w czterech językach (polskim, ukraińskim, rosyjskim i angielskim), które pomogą 

             uczniom nowoprzybyłym w poruszaniu się po naszej ogromnej szkole. 

 

Chcemy sprawić, aby uczniowie naszej szkoły, przede wszystkim ci spoza granic Polski, czuli się w niej 

komfortowo i „u siebie”. Temu ma służyć stworzenie Wielokulturowego Kącika Spotkań – miejsca 

integracji i wspólnego spędzania czasu. Autorski spektakl, w którym zaprezentujemy nasze osobiste 

historie związane z koniecznością przyjazdu do Polski, mają przybliżyć naszym polskim kolegom naszą 

perspektywę i trudności z jakimi się zmagamy, i pomóc stworzyć bliższe relacje oparte na wzajemnym 

zrozumieniu. 

W naszej szkole jest ponad 60 osób pochodzących spoza Polski. W swoich klasach trzymają się w 

podgrupach. Chcielibyśmy, aby mieli swoje przytulne miejsce, gdzie mogliby się bliżej poznać, spędzać 

czas ze sobą na rozmowach, grach planszowych, mieli „swoje” miejsce – otwarte na całą społeczność 

szkolną. Mapki szkoły sprawią, że nowym uczniom (wszystkim)  łatwiej będzie się poruszać w gąszczu 

szkolnych korytarzy. A wystawiając spektakl chcemy sprawić, że polscy uczniowie lepiej poznają naszą 

sytuację i nasze motywacje oraz emocje, związane z koniecznością opuszczenia naszej Ojczyzny. Liczymy, 

że to pomoże nam zacieśnić międzynarodowe więzi, a może stanie się początkiem nowej, owocnej 

artystycznej współpracy, bo wierzymy ze sztuka łączy. 

 

 



 

9. Wielokulturowe karnawałowe warsztaty integracyjne 

 

Podczas ferii zimowych grupa uczniów we 

współpracy z biblioteką szkolną, 

zorganizowała warsztaty integracyjne. 

Polacy i Ukraińcy uczyli się pod okiem 

naszych utalentowanych Bliźniaczek – Julki i 

Hani Szynkar – układu tanecznego.            

Daliśmy radę, było fantastycznie!                    

Zaczęliśmy belgijką i zabawą z szalonymi 

piłkami (podziękowania dla pani 

Karczewskiej), a skończyliśmy na... k-popie 

       Później dzięki Patrycji     mogliśmy 

skosztować domowych oponek (mega 

smaczne i tylko nieco kaloryczne      ). 

  

A w bibliotece integrowaliśmy się przy kalamburach              i rozmowach. Jakby powiedział Olaf z "Krainy 

Lodu": "Bo dla niektórych warto się roztopić"           Po prostu... "Tak się bawi, tak się bawi 

Słubicka!"                   

 

 
 

10.          Różowa skrzyneczka 

 

Nasza szkoła, jako jedna z 224 szkół w całej Polsce, bierze udział  

w II edycji programu Kulczyk Foundation i marki Rossmann 

“Podpaski w szkole dla każdej dziewczyny”. Ola i Sandra z 3c dbają, 

aby zapasy w skrzyneczce były uzupełniane na bieżąco. 

 

 

 

 

 

 

 



III. Ochrona praw i wolności ucznia 
 

11. Wybory Rzecznika Praw Uczniów spośród Nauczycieli 

 

Z powodu wyjątkowej intensywności wydarzeń i małej dezorganizacji pracy szkoły w związku z ustnymi 

maturami i egzaminami zawodowymi, Wybory Rzecznika zostały przesunięte na czerwiec i odbędą się  

w dwóch turach: pierwsza część głosów została zebrana 2 czerwca, a druga: 6 czerwca, po egzaminach 

zawodowych. Wcześniej przeprowadziliśmy kampanię informacyjną, a uczniowie mogli zgłaszać swoich 

kandydatów  w anonimowej ankiecie Google. Zgłoszono 7 propozycji, z czego finalnie na kandydowanie 

zdecydowało się czworo nauczycieli. Kadencja nowo wybranego Rzecznika Praw Ucznia będzie 

obowiązywała przez cały rok szkolny 2023/2024, a po wrześniowych wyborach, wesprze jego działanie 

uczniowski Rzecznik Praw Ucznia. 

 

IV. Kreowanie wydarzeń kulturalnych 

 
12. Strasznie Fajny Dzień – poznajemy kulturę innych krajów 

 

Strasznie Fajny Dzień, czyli impreza przygotowana przez Samorząd 

Uczniowski w celu przedstawienia społeczności szkolnej jak wygląda 

dzień Wszystkich Świętych w innych krajach oraz kulturach. Cała 

akcja odbywała się w piątek 28 października. W imprezie udział brały 

osoby z całej szkoły. 

 

Na początku dnia jako samorząd szkoły dopinaliśmy ostatnie 

formalności. Cała akcja odbyła się bez większych wpadek  

i problemów. Na lekcji przed długą przerwą uczniowie zaczęli 

przygotowywać swoje stanowiska, które miały za zadanie przedstawić 

Święto w wylosowanym przez grupę kraju lub mniejszości etnicznej. 

Każda grupa poradziła sobie z tym zadaniem i bez większych 

problemów przygotowała swoje stanowisko. Na całą imprezę 

zaplanowaliśmy: zrobienie stanowisk, konkurs na najlepsze przebranie 

i  największą 

ilość przebranych 

osób w danej 

klasie, konkurs na najlepszą dynię oraz quiz, który za 

zadanie miał podsumować wszystkie wiadomości,  

o których mogli dowiedzieć się uczniowie naszej 

szkoły. Przebrało się bardzo dużo osób, większość 

przebrań wykonana była starannie i z pomysłem. Jeśli 

chodzi o konkurs na dynie chętnych było sporo, dynie 

wyglądały bardzo fajnie i nadawały dodatkowego 

klimatu na szkolnym korytarzu.  

 

Stanowiska oceniali wyznaczeni do tego nauczyciele. Całość zakończona została quizem, który cieszył się 

dużym zainteresowaniem. Za wygranie quizu można było wygrać “Zieloną kartę”, czyli dzień bez pytania 

przez nauczycieli. Quiz tworzyliśmy na platformie Kahoot i podzielony on był na dwie tury po 50 osób. W 

międzyczasie liczone były również osoby przebrane w danych klasach, ponieważ za to także można było 

otrzymać zieloną kartę. Dla zwycięzców danych konkurencji przygotowane były dyplomy, które 

wygranym wręczył sam Dyrektor naszej szkoły wraz z osobami odpowiedzialnymi za organizację całej 

imprezy. 

 

 

 



Podsumowując całe wydarzenie bardzo mi się podobało. Był jeden problem z policzeniem ilości 

przebranych osób, lecz poradziliśmy sobie. Stanowiska były przygotowane starannie i widać było, że 

uczniowie się do tego przyłożyli. Ku mojemu zaskoczeniu było dużo osób, które chciały uczestniczyć w 

danych konkurencjach co bardzo mnie cieszy. Odbiór całej imprezy jest pozytywny, uważam, że takich 

imprez nam potrzeba. Jest to fajny sposób spędzania czasu w szkole oraz okazja na poznanie nowych ludzi. 

 

Kacper Szprengiel  kl.2a 

 

 
 

    
 

 
 



1. Stworzenie Kącika Czytelniczego BŁOGOSFERA w bibliotece szkolnej 

 

 

 

Błogosfera to spokojny mały zaułek czytelniczy w sali 117, w 

którym można zrelaksować się w czasie przerw na wygodnych 

siedziskach, zagrać w planszówki, posiedzieć ze znajomymi czy 

zajrzeć do nowości książkowych. 

Środki na ten cel pozyskaliśmy z Narodowego Programu Rozwoju 

Czytelnictwa.  

 

 
 

Towarzyszyć Wam będzie magiczne drzewo z huśtawką, które 

wyszło spod rąk Natalii z kl. 1h i Karyny z kl. 1c. Do czytania  

i poleniuchowania zaprosi Was z kolei niegroźny smok Mushu ze 

wspaniałego malunku naszych drogich czytelniczek – maturzystek 

Weroniki i Madiny z kl. 4h.  

 

W miejscu na podziękowania 

nie może zabraknąć pana 

Tomasza Pacykowskiego, 

który dzielnie transportował zakupione rzeczy, dobrych duchów 

biblioteki o trzeźwych umysłach – Patrycji z kl. 4e i Beatki z kl. 4g 

oraz niezawodnego teamu z kl. 2b, który przygotował nowo 

zakupione książki do wpisania oraz złożył szafkę i stoliki. 

 

 



 

 

 
 

 
 

 

 

 



2. Utworzenie i rozpoczęcie działalności Zespołu PR ZS1 

Naszą przygodę z PR wypadałoby zacząć od samego wyjaśnienia terminu PR, 

tego co i po co robimy, za co jesteśmy odpowiedzialni i czego wymaga się od 

uczestników przedsięwzięcia        

Co to jest PR? 

PR czyli *public relations*, polega na budowaniu pozytywnego wizerunku 

firmy/marki  i zdobyciu zaufania wśród odbiorców. 

Po co? Czyli co my właściwe robimy? 

 Jako zespół PR odpowiadamy za wizerunek naszej szkoły (Można powiedzieć, 

że odpowiadamy również za markę i reklamę). To jak postrzegają nas uczniowie 

i osoby spoza naszej szkolnej społeczności. Odpowiadamy również za założenie 

i systematyczne prowadzenie Instagrama naszej szkoły. 

 

Mamy też pierwszy wizerunkowy sukces: zdobycie 

pierwszego miejsca w plebiscycie szkół ponadpodstawowych 

portalu NaszaEdukacja.pl Szkoła Roku 2023! To naprawdę 

dobrze brzmi:  

Zespół Szkół nr 1 – Technikum Nr 1 – na miejscu 1 we 

Wrocławiu       

 
 

 

3. Warsztaty manualno-artystyczne tworzenia obrazów 

Warsztaty odbyły się w deszczową, październikową sobotę, która dzięki pięknym jesiennym liściom, 

kolorowym farbom i przyjaznej, twórczej atmosferze – stała się nad wyraz słoneczna i radosna       Nasze 

dzieła ocieplają korytarz drugiego piętra, gdzie zostały wyeksponowane. 

 



 

 

    

 



4. Pierwszy Dzień Wiosny – Pokaz Talentów 

Na Pierwszy Dzień Wiosny zaplanowaliśmy dwie sympatyczne akcje, które odbyły się w auli: 

✓ POKAZ TALENTÓW oraz 

✓ KONKURS NA PRZEBRANIE  (z motywem przewodnim:  NIEROZŁĄCZNI PRZYJACIELE). 

 

Nie było wielu odważnych, którzy zdecydowali się na występ na 

scenie, ale ci, którzy to zrobili zaimponowali nam swoimi talentami. 

Obejrzeliśmy filmik Karyny o jej rozwoju na drodze ku 

profesjonalnej fotografii. Wiktor opowiedział o tajnikach 

sterowania dronem i zademonstrował filmy nagrane za jego 

pomocą. Mateusz zaprezentował nagranie profesjonalnego procesu 

tworzenia scenicznego makijażu, a Andriana przedstawiła swoje 

prace plastyczne i obrazy, które złożyły się na przepiękną 

prezentację.  Julka i Hania zachwyciły pokazem tanecznym! A kilka 

osób przebrało się za nierozłącznych przyjaciół. Było intensywnie, 

kolorowo i inspirująco!  Może za rok kandydatów będzie więcej?... 
 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



5. Dzień Patrona i pożegnanie maturzystów - uroczystość 

27 kwietnia obchodziliśmy Dzień Patrona naszego 

technikum – Mustafy Kemala Atatürka.  
 

Z tej okazji odwiedzili nas przedstawiciele ambasady 

tureckiej oraz zaprzyjaźnionego Stowarzyszenia Polskich 

Przedsiębiorców Tureckich. Uroczystość rozpoczęła się w 

auli udekorowanej flagami tureckimi i polskimi, 

wybrzmiały też hymny obu państw.  

 

Przemówienia wygłosili dyrektor szkoły pan 

Paweł Kowalów, sekretarz ds. edukacji pan 

Mehmet Ali Akdağ oraz członek zarządu 

pani Elvan Gazi, która opowiedziała  

o możliwościach uzyskania stypendium  

w Turcji dla studentów zagranicznych. 

Przedstawiono również możliwość 

rozpoczęcia zajęć tureckich w szkole w 

przyszłym roku w ramach programu "Mój 

wybór jest turecki" przy współpracy  

z Instytutem Yunus Emre w Warszawie. 

Tradycją naszej współpracy ze stroną 

turecką są hojne prezenty dla  uczniów, 

którzy ukończyli szkołę z najlepszymi 

wynikami. W tym roku otrzymali je: 

 

Julia Bielańska i Aleksandra Koszlaga z kl.4e oraz  

Mateusz Cieślak z kl.4f –  Serdecznie gratulujemy!!!! 

Po wręczeniu upominków obejrzano prezentacje na 

temat Turcji i naszego Patrona, przygotowane przez 

uczniów. 

Oficjalną atmosferę spotkania odmienił energetyczny 

występ taneczny Hani i Julii Szynkar z 1c. 

Serdecznie dziękujemy Panu Mehmetowi Ali Akdağ, 

Panu İsmailowi Żakın, sponsorom upominków Coral 

Travel Poland i Beko! 

 

 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



18. Tworzenie murali wg autorskich uczniowskich projektów oraz montaż fototapet –  

            w celu stworzenia przyjaznej przestrzeni 
 

W kolejne jesienne soboty powstawały sukcesywnie 

uczniowskie dzieła na szkolnych korytarzach. Spraye, farby 

akrylowe, pędzle, kleje i co tam jeszcze było pomocne, aby 

szkolne mury stały się choć trochę przytulniejsze i cieszyły oczy 

w krótkie zimowe dni, gdy tak brakuje słońca i zieleni. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

  



V. Kreowanie wydarzeń naukowych 

 
19. Warsztaty – Dlaczego jesteśmy niezdecydowani? 

Nasz kolega z klasy 4F, Adrian Czapor, były działacz i sympatyk SU zgłosił się do nas z propozycją 

przeprowadzenia warsztatu o przyczynach niezdecydowania, które adresowane było do klas 2-4.  

Prezentacja polega na przedstawieniu młodzieży problemu niezdecydowania w inny sposób niż zwykła 

lekcja, bądź filmik na youtubie i podania przykładowych sposobów radzenia sobie z tym. Jest to o tyle 

potrzebne w życiu uczniów szkół średnich, ponieważ przed nimi stoją największe wybory w życiu tj. wybór 

studiów, pracy, miejsca zamieszkania i wiele innych. 

Warsztat cieszył się dużym powodzeniem, ponieważ Adrian mówił nie tylko ciekawie i używał języka 

młodzieży, ale podawał również wiele interesujących przykładów i prowokował do dyskusji. W sumie  

w swoim wolnym czasie udało mu się czterokrotnie poprowadzić te inspirujące zajęcia. 

 

 



 

 

20. Szkolny quiz z wiedzy historycznej 

Quiz z wiedzy historycznej został przeprowadzony, aby uświetnić Święto Niepodległości, i był 

merytorycznym uzupełnieniem akcji Patriotyzm z Klasą 

Quiz z wiedzy na temat tej szczególnej rocznicy zgromadził blisko setkę uczniów, podzielonych na cztery 

tury. 

Listę zwycięzców każdej edycji znajdziecie na Librusie       Gratulujemy! ❤                                   

 

  
 

21. Współorganizacja  Kongresu Młodzieży Wrocławia 

 

 
 

22. Strasznie Fajny Dzień – quiz dotyczący obyczajów i wierzeń innych kultów dotyczące  

            śmierci i obrządków dotycz zmarłych   

 

  



23. Turniej szachowy 

 

 

22 przyszłych arcymistrzów świata rozpoczęło rywalizację!  

Szachownice rozgrzane do czerwoności! 

Zwycięzcy turnieju: 

poza podium: IV miejsce: Dawid Ratański 4b 

III miejsce: Mateusz Mochniej 1c 

II miejsce: Marcin Sobczyk 2a 

I miejsce: Krzysztof Kozłowski 3d – GRATULUJEMY!!! 

 

 

Turniej rozegrany został w systemie pucharowym, w błyskawicznej wersji Blitz, a przeciwnicy zostali 

rozlosowani. W przypadku remisu rozgrywana była dogrywka. 

Gratuluję organizatorom – chłopakom z kl.2a, którzy wyjątkowo sprawnie "ogarnęli" całe przedsięwzięcie! 

Z pewnością pomógł fakt, że i uczestnicy byli wyjątkowo ogarnięci, zdyscyplinowani i zaangażowani. 

Frekwencja wyniosła 120% – przyszli WSZYSCY którzy zdeklarowali udział (i kolejni z listy 

rezerwowej)!!! 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  



VI. Kreowanie innych wydarzeń 

 
24. Patriotyzm z klasą – fotobudka patriotyczna 

Słubicka pokazała klasę! Garnitury, białe koszule, sukienki, perły... 

Elegancko, stylowo, z wdziękiem i fasonem świętowaliśmy rocznicę odzyskania niepodległości. 

Dużym wzięciem cieszyła się nasza patriotyczna foto-budka, a efekty pracy fotografa można obejrzeć na 

szkolnym FB!                    

 
 

 

 

 

 

  



25. Dostosowanie wyznaczonej sali na potrzeby warsztatowe  

Po wyprowadzce Szkoły Mistrzostwa Sportowego  

z naszego budynku, odzyskaliśmy kilka sal do nowego 

zagospodarowania. Dzięki temu powstała świetlica 

oraz sala warsztatowa z prawdziwego zdarzenia! 

Samodzielnie położyliśmy na ścianie fototapetę  

z kojącym widokiem brzozowego lasu, na parapetach 

rozmieściliśmy rośliny doniczkowe, zebrane dzięki 

zbiórce roślinności. Wcześniej umeblowaliśmy ją 

meblami odzyskanymi z likwidującego się biurowca na 

ul. Strzegomskiej. Duże, ale lekkie stoły, praktyczne 

szafy oraz składane krzesełka – umożliwiają mobilność 

i dowolne ustawienie w zależności od potrzeb. To tutaj 

właśnie odbywają się narady samorządowe, kiedy 

chcemy spotkać się w pełnym gronie. A pani psycholog 

prowadzi wspaniałe warsztaty psychoprofilaktyczne  

i integracyjne dla wszystkich klas.  

 

 

 
 

26. Andrzejki – andrzejkowe wróżby na poprawę nastroju i warsztaty tworzenia eko-

biżuterii 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

27. Zielone Mikołajki – świąteczna fotobudka 

 

To był naprawdę PIĘKNY DZIEŃ ❤      

Słubicka zaszalała dziś mikołajkowo! ❤  Samorząd się naprawdę postarał! 

Dzięki życzliwości i hojności Taty naszej uczennicy Hani, pana Piotra 

Kasprzyka, oraz dzięki absolwentowi naszej szkoły Rafałowi Jakubowskiemu, 

który poświęcił kilka godzin swego życia na obsługę budki – mnóstwo uczniów 

naszej szkoły zachowa cudne pamiątki w postaci mikołajkowych zabawnych 

zdjęć z przyjaciółmi ❤ ❤ ❤ Ogromna wdzięczność wobec obu Gentelmanów o wielkich sercach ❤ ❤! 

Paulina i Vanessa z 2b roznosiły dziesiątki listów, a wraz z nimi: uśmiech i wzruszenia w mikołajkowej 

poczcie ❤ ❤ ❤ 

 

 

 

 



 

 

 

A SU ZS1 – w ramach realizacji projektu Mikrograntów 

Młodzieżowych – podarował swoim rówieśnikom,  

w prezencie mikołajkowym, dwie nowe strefy chillu  

i relaksu: nowe, wygodne siedziska koło małej sali 

gimnastycznej oraz wielką świetlicę pełną wygodnych 

miejsc do siedzenia (a nawet leżenia!      ) w sali 408 na 

4 piętrze, gdzie na pierwszych gości czekały słodycze, 

mandarynki i piękne czerwone jabłuszka. ❤ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pan Dyrektor Paweł Kowalów, wraz z Panią Dyrektor 

Elżbietą Ilską przecinali wstęgi i uroczyście otworzyli 

obie strefy, dziękując pracowitym samorządowcom, 

który poświecili temu projektowi ogrom swojego czasu i 

wysiłku! 

 

 

28. Poznajmy się - Nasze Małe Ojczyzny 

 

30 listopada sfinalizowaliśmy akcję POZNAJMY SIĘ – Nasze Małe 

Ojczyzny. Tylko jedna drużyna zdecydowała się zrealizować projekt 

stacjonarnie i przygotowała stoisko. Ale za to jakie!!! Makietę Sky Tower, 

przygotowaną przez ekipę z kl.1f można obejrzeć w bibliotece szkolnej. 

Pozostałe indywidualne prace pisemne, również zostały wyeksponowane 

w bibliotece. 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

29. Wolontariat – akcje i zbiórki charytatywne 

 

 

Dopiero pod koniec roku z inicjatywy uczniów i dzięki temu, że znalazł 

się nauczyciel gotowy podjąć się roli Opiekuna, nasz szkolny 

wolontariat ukonstytuował się ponownie jako niezależna sekcja.  

Brak sformalizowanej struktury (co w zasadzie dotyczy działalności 

całego Samorządu) nie przeszkodził nam jednak w przeprowadzaniu 

charytatywnych akcji i zbiórek na rzecz konkretnych schronisk, fundacji 

czy stowarzyszeń. Było ich w ciągu tego roku całkiem sporo! 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Dary zbiera Biblioteka szkolna a zbiórka  

DLA POLAKÓW OD SKARPETOMANIAKÓW !      trwa do 

środy. 

Z Zachodu na Wschód wędrują skarpetki, 

ucieszą się chłopcy, ucieszą  kobietki! 

Bądź fajnym ziomalem Rodaka ze Wschodu, 

wrzuć żelki i kredki do paczki z Zachodu!      

 

 

 

Zbiórki darów dla zwierzaków z ośrodka w Wojtyszkach i Przytuliska w Oławie. 

 

 

 

 

 

Szkolny SWAP – kwiecień 2023 

 

 
 

 
 

 

 



Akcja zbiórki elektrośmieci. Jej finałem było oddanie ponad 500kg elektroodpadów do profesjonalnej 

utylizacji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Trzy razy w ciągu roku organizujemy zbiórkę makulatury. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Akcja  "Świece polowe dla Ukrainy"~ 

przekazaliśmy organizacji Foreign Front duże pudło wypełnione 

puszkami i świecami. 

 

 

30. Piknik sportowy  - IntegrujeMY 

31 maja uczniowie brali udział w wydarzeniu IntegrujeMY 

zorganizowanego z inicjatywy nauczycieli wf oraz przy 

wsparciu zaangażowanych uczniów. To było zakończenie 

projektu Centrum Edukacji Obywatelskiej "Młodzi w 

akcji". Oprócz "śniadania na trawie" można było napić się 

robionej na miejscu lemoniady, potańczyć               , zagrać w 

badmintona i frisbee                 , poznać i spróbować gry w 

boule, mölkky, a także swojskie kapsle      . Na osoby 

zmęczone upałem i słońcem  czekały w budynku warsztaty 

origami oraz tańca współczesnego. To wszystko, aby 

przypomnieć sobie i zrozumieć, że aktywność na świeżym 

powietrzu jest niezbędnym must have każdego. 

Akcja cieszyła się ogromnym powodzeniem, a pogoda 

dopisała jak na zamówienie       

 

 

 

 



 

 

    

    

 



31. Mikołajkowy Turniej siatkówki 

 

Na Słubickiej od dawna nie było turnieju sportowego  

z prawdziwego zdarzenia!  
W tym roku postanowiliśmy to zmienić i zimą 

zorganizowaliśmy Mikołajkowy Turniej Siatkówki. 

Frekwencja przerosła nasze oczekiwania: prawie wszystkie 

klasy wystawiły swoje reprezentacje! Eliminacje odbyły się 

przed Świętami, a finały rozegraliśmy tuż przed feriami 

zimowymi.  

 

 

 

Na podium stanęły zespoły z klas: 3a i 3d, a złoto zgarnęła 

drużyna maturzystów z 4f. Emocji było co nie niemiara i już 

mamy apetyt na więcej! 

 

 

 

 

 

 

 

  



VII. Reprezentujemy  Zespół Szkół Nr1 

32. Udział w uroczystej XII sesji Młodzieżowej Rady Miasta Wrocławia 

 

 

19 września 2022 delegacja Samorządu Uczniowskiego ZS1 wraz  

z Panem Dyrektorem Pawłem Kowalowem i opiekunką SU p. 

Agnieszką Ratajczak-Mucharską uczestniczyła w  uroczystej XII 

sesji Młodzieżowej Rady Miasta Wrocławia. W spotkaniu 

uczestniczyli przedstawiciele Wydziału Edukacji Urzędu Miasta oraz 

radni miejscy, w tym Sergiusz Kmiecik – Przewodniczący Rady 

Miejskiej Wrocławia. 

Podczas uroczystości, która odbyła się w pięknej Sali Sesyjnej 

Ratusza, ogłoszono zwycięzców konkursu na Najlepszy Samorząd 

Uczniowski roku szkolnego 2021/2022. 

 

 

 

 

 

 

Z dumą i radością                                   odebraliśmy 

wyróżnienie za najciekawszą inicjatywę społeczno-

kulturalną pt. "Jesteśmy z Wami".       Z jeszcze 

większą werwą zabieramy się do dalszej pracy!!! 

  

 

 

 

 



33. Warsztaty fokusowe Wrocław 2050 

 

12 października 2022, grupa  młodzieży z naszej 

szkoły uczestniczyła w warsztatach fokusowych 

zorganizowanych przez Zespół ds. Strategii  

i Rozwoju Miasta. 

 

Spotkaliśmy się o poranku w pięknych wnętrzach 

Concordia Design na Wyspie Słodowej. 

 

Zostaliśmy ugoszczeni apetycznym cateringiem  

i pełnym serdeczności powitaniem szefowej 

Zespołu Pani Marzeny Horak, która bez zbędnej 

pompy, ale jednoznacznie wskazała na rangę 

wydarzenia. 

 

 

Podczas warsztatów młodzi uczestnicy mogli 

podzielić swoją wizją Wrocławia  

i porozmawiać o jego przyszłości,  

z perspektywy swoich potrzeb. Pracowali 

różnorodnymi, aktywizującymi metodami, 

wymieniając poglądy także z uczniami innych 

szkół. Na zakończenie każdy uczestnik otrzymał 

imienny certyfikat i sympatyczne upominki. 

Podsumowaniem warsztatów będzie raport 

stanowiący wkład do opracowania strategii 

Wrocław 2050. 

 

 

Założeniem spotkania była integracja oraz debata na temat wizji i perspektyw naszego miasta Wrocławia. 

Uczestniczyli w nim także inni uczniowie wrocławskich szkół średnich. Na wstępie uczestników przywitała 

szefowa zespołu Pani Marzena Horak. Wyjaśniła, że celem warsztatów jest: „spojrzenie na przyszłość 

Wrocławia z perspektywy młodych mieszkańców naszego miasta, bo to właśnie oni w 2050 r. będą 

decydować o jego rozwoju i rozwiązywać stojące przed nim problemy.”  

 

 



Na sali znajdowały się stanowiska, każde z nich  moderował inny prowadzący. Pierwszym zadaniem 

uczestników było umieszczenie na mapie Wrocławia kartki z jego ulubionym miejscem w mieście i 

uzasadnienie, dlaczego je lubi. Dla każdego uczestnika podgrupy różne miejsca były ważne, istotne. 

Odnosiły się do sfery spotkań, wydarzeń rodzinnych, społecznych. Mapa rozjaśniła i pokazała jak rozległy 

jest Wrocław oraz jak wiele miejsc jeszcze nie odwiedziliśmy. Następnie na tablicach przygotowanych przez 

prowadzących umieszczone były zdjęcia ze znanych i rozpoznawalnych punktów w mieście między innymi 

był to stadion i Hala Stulecia. 

Zadanie uczestników polegało na ocenieniu tych miejsce biorąc pod uwagę różne aspekty oraz podanie ich 

ogólnych zalet i wad. Każdy z grupy mógł wyrazić swoje zdanie na ten temat i przedstawić je ze swojej 

perspektywy. Przez fakt, że każdy uczestnik mieszka w innej części miasta rówieśnicy mogli zobaczyć punkt 

widzenia innych i subiektywnie podejść do sprawy. 

W przerwie przygotowany był pyszny poczęstunek, który zdecydowanie ucieszył uczniów.  

Na kolejnym etapie wszyscy wspólnie musieli zdecydować o zaangażowaniu indywidulanym i społecznym. 

Debata odbyła się na podstawie gotowych propozycji i wykresu potrzeb dotyczących samego uczestniczka 

i innych ludzi oraz tego, czy sam uczeń chce w nim uczestniczyć i jakie zdanie, podejście i stosunek na ten 

temat może mieć pozostała część społeczeństwa. Pytania były różnorodne, dotyczyły każdej dziedziny życia 

między innymi religii, poruszania się transportem publicznym, infrastruktury. To zadanie zajęło grupie 

najwięcej czasu. W zespole rozpoczęły się dyskusje i pojawiły się dylematy. W tym zadaniu głos każdego 

był ważny i to on przyczynił się do ostatecznej decyzji gdzie zostanie umieszczona kartka na wykresie. 

  Na warsztatach opisywaliśmy problemy i zagadnienia, które można byłoby zmienić, poprawić, tak aby 

polepszyć życie mieszkańców. Ostatnie zadanie każdy wykonywał samodzielnie, był to formularz do 

wypełnienia dotyczący życia we Wrocławiu. Zajęcia przebiegały w miłej atmosferze, ale niestety ich czas 

dobiegł końca. Każdemu uczestnikowi wręczono mały podarunek składający się z gadżetów z logo miasta 

oraz dyplomem za udział.  

Projekt Wrocław 2050 był świetną formą integracji, pracy w grupach, komunikacji oraz spojrzenia na świat 

obejmując nie tylko swoje potrzeby i czubek własnego nosa, ale także dobro i poprawę życia każdego 

Wrocławianina. Podsumowaniem warsztatów będzie, opracowany przez socjologa  dr. Dawida 

Krysińskiego, raport stanowiący wkład do powstającej właśnie strategii Wrocław 2050. 

      W mojej opinii zajęcia były ciekawą propozycją – formą integracji oraz  atrakcyjną okazją spędzenia 

czasu w miłej atmosferze. W przyszłości z pewnością wzięłabym udział w kolejnej edycji tych warsztatów, 

dzięki którym będę miała możliwość poszerzać wiedzę o swoim mieście. 

 Wiktoria Jacher  kl.2d 

 



 

34. Projekt Odpowiedzialność  

Spotkanie z Janiną Ochojską 

15 listopada uczniowie kl. 2b oraz członkowie SU uczestniczyli  

w spotkaniu on-line zorganizowanym przez Wrocławskie Centrum 

Rozwoju Społecznego. 

Głównym gościem spotkania była Pani Janina Ochojska-Okulicka, 

założycielka i szefowa Polskiej Akcji Humanitarnej, posłanka do 

Parlamentu Europejskiego, działaczka społeczna, astronomka  

i amazonka. 

Poprowadziła wykład  inaugurujący projekt społeczno-edukacyjny 

pt. „Odpowiedzialność”, a następnie odpowiadała na pytania 

młodzieży – przedstawicieli wrocławskich szkół średnich. 

 

 
 

Escape room Odpowiedzialność 

Zamierzaliśmy wziąć udział w konkursie na stworzenie escape roomu  

z motywem przewodnim „odpowiedzialność”. Wzięliśmy udział  

w warsztatach przygotowujących, przygotowanych przez ekspertów 

zaproszonych przez WCRS. Odwiedziliśmy nawet escape room Exit19 

i pokój NEKROMANTA – a następnie uczestniczyliśmy w spotkaniu  

z jednym z twórców tego pokoju, i poznaliśmy tajniki i zasady 

budowania pokoju zagadek. Dwie drużyny opracowały wstępne wersje 

swoich projektów, wykorzystując motyw odpowiedzialności w świecie 

mody oraz w zakresie świadomości ekologicznej. 

 

 

 

 

W nawale obowiązków zabrakło nam 

czasu, aby wystartować – ale uważamy, że nasze projekty były na tyle 

ciekawe, iż zamierzamy do nich wrócić w przyszłym roku szkolnym, 

już poza formułą konkursową – tylko jako propozycją dla naszych 

rówieśników. Kto wie, może nawet zaprosimy ekipę EXIT 19?       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



35. a. Forum Dyskusyjne Młodzieży Wrocławia, grudzień 2022 

 

9 grudnia delegacja uczniów ZS1 uczestniczyła w Forum 

Dyskusyjnym Młodzieży Wrocławia.  
Spotkaliśmy się wraz z reprezentacjami wrocławskich liceów 

i techników w pięknych wnętrzach Muzeum Architektury.  

Za merytoryczną część przedsięwzięcia odpowiadało 

Liceum Ogólnokształcące nr IV we Wrocławiu. Gratulujemy 

profesjonalizmu prowadzącym dyskusję i wszystkim 

zaangażowanym w projekt, przedstawicielom Czwórki oraz 

ich Opiekunom! 

 

 

 

 

Podczas Forum dyskutowaliśmy na temat wielo- i 

międzykulturowości, oraz roli wyzwań i wartości, które 

pojawiają się we Wrocławiu na styku różnych kultur. 

Motywem przewodnim była wypowiedź Charles'a 

Aznavoura: 

"Kiedy pytają mnie, czy czuję się bardziej Ormianinem 

czy Francuzem, mam jedną tylko  możliwą odpowiedź: 

jestem stuprocentowym Francuzem i stuprocentowym 

Ormianinem. 

Jestem jak kawa z mlekiem: jak się już raz wymiesza oba składniki, nie sposób ich później rozdzielić." 

Młodzież dzieliła swoimi obserwacjami i doświadczeniami, także uchodźczymi. Perspektywa Przybyszów, 

nie zawsze mile widzianych, była okazją do głębszej refleksji. Nasi uczniowie odważnie zabierali głos  

i dzielili się swoimi przemyśleniami, choć wystąpienie publiczne przed tak licznym i zacnym audytorium 

jest nie lada wyzwaniem! 

Na koniec we własnym kręgu podsumowaliśmy swoje wrażenia. 

Przedsięwzięcie zostało zorganizowane dzięki wsparciu Wrocławskie Centrum Rozwoju Społecznego ❤  

i zrealizowane w ramach Funduszu Narodów Zjednoczonych na Rzecz Dzieci (UNICEF) 

 

      
 

 



35. b. Forum Dyskusyjne Młodzieży Wrocławia, kwiecień 2023 

 

Delegacja Samorządowców: Victoria, Maja, 

Kacper i Wiktor – uczestniczyła w kolejnych 

obradach Forum Dyskusyjnego Młodzieży 

Wrocławia. 

Motywem przewodnim dzisiejszych dyskusji był 

temat: "Młodzi w mieście. Miasto dla Młodych". 

Uczestnicy wymieniali się refleksjami  

i doświadczeniem  postrzegania wrocławskiej 

przestrzeni miejskiej.   Gospodarzem Forum było 

Liceum Ogólnokształcące nr V we Wrocławiu im. 

Jakuba Jasińskiego, wspierane organizacyjnie 

przez Wrocławskie Centrum Rozwoju 

Społecznego i Wrocławską Koncepcję 

Edukacyjną. 

 

 
 

 

36.  WrOpenUp Future Leaders  

 

Fundacja WrOpenUp obchodziła w tym roku swoje 10lecie i dokładnie tyle też trwa nasza współpraca. 

Nasi uczniowie brali udział w pierwszej edycji konkursu i skorzystaliśmy zachłannie ze wszystkich 

fascynujących warsztatów, które nam wtedy zaproponowano.  

W tym roku szkolnym ponad dziesięcioro uczniów ZS1 uczestniczyło w jubileuszowej edycji warsztatów 

WrOpenUp. Wszystkie prowadzone były w języku angielskim przez międzynarodowych trenerów.  

Uczestniczyliśmy w następujących warsztatach: 

 

05.11.2022 – Kompetencje Międzykulturowe (Cross-cultural Competence) 

03.12.2022 – zarządzanie projektem (Projekt management) 

21.01.2023 – Myślenie projektowe (Design Thinking) 

11.03.2023 Finanse dla przyszłości – czyli jak zostać finansowym ninja 



 

Dwie szkolne drużyny wzięły również udział w konkursie  „Future 

Leaders” – i obie uzyskały tytuł laureata zdobywając dofinansowanie  

dla swoich projektów! 

 

Pierwsza z nich będzie tworzyć Wielokulturowy Kącik Spotkań na 

terenie szkoły, a druga platformę, umożliwiającą ósmoklasistom 

wybór szkoły ponadpodstawowej, uwzględniając decyzje inne niż 

wyłącznie miejsce w rankingach edukacyjnych i wyniki egzaminów 

zewnętrznych. 

Zaczynamy realizować je już w czerwcu, a kontynuacja nastąpi  

w pierwszym semestrze przyszłego roku szkolnego. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 



37.  Mikrogranty Młodzieżowe – podsumowanie całoroczne 

 

Projekt Samorządu Uczniowskiego ZS1 zdobył uznanie komisji oceniającej aplikacje w Konkursie na 

Mikrogranty Młodzieżowe, która oceniła go bardzo wysoko i tym samym przyznała tysiąc złotych 

dofinansowania na realizację projektu. 

Gratulacje można było składać na ręce: Victorii Malec z 3c, Mai Lewandowskiej z 2d oraz Mai Kizielewicz 

z 2b. Dziewczyny były grupą inicjatywną i spędziły długie godziny (raz nawet o mało Pan Portier nie 

zamknął nas w szkole      ), aby stworzyć ten projekt. A następnie go zrealizować. 

  

Ideę projektu opisały następująco: 

Celem naszego projektu “GREEN  SPACE” jest poprawa dobrostanu całej społeczności szkoły.  

Wszystko łączymy w jedną całość nazwaną “Green Space” (space – jako słowo o wielu znaczeniach: 

przestrzeń, miejsce, przerwa oraz kosmos, jakim jest szkoła      ).  

W tym roku szkolnym grono naszych uczniów powiększyło się o 10 klas pierwszych, co za tym idzie 

zrobiło się tłoczno i głośno. Tegoroczni pierwszoklasiści to grupa liczącą prawie tyle samo co dotychczas 

wszystkie klasy razem, dodatkowo w szkole mamy kilkudziesięcioosobową społeczność uczniów-

obcokrajowców, co powoduje większą potrzebę integracji.  

Nasz dobrostan poprawiło także stworzenie zielonych stref relaksu/odpoczynku oraz praca nad 

świadomością ekologiczną. Odbiorcami jest bardzo różnorodna, kilkusetosobowa społeczność szkolna. 

 

Oprócz aranżacji wnętrz, przeprowadziliśmy też 

szereg akcji integracyjnych dla naszych szkolnych 

kolegów. Większość tych przedsięwzięć zachowała 

walory edukacyjne (quizy, stoiska tematyczne, etc.) 

Kosztowało nas to bardzo dużo pracy, czasu  

i zaangażowania. Jednak bardzo dużo się 

nauczyliśmy i rozwinęliśmy nowe kompetencje. 

Jesteśmy dumni z naszych działań i uzyskanych 

efektów.  

Bardzo ważne i motywujące było dla nas wsparcie 

uzyskane od Rodziców naszych uczniów. 

 

Nasz projekt został również wyróżniony na 

całorocznym podsumowaniu zorganizowanym 

przez Fundację Umbrella, a liderka grupy Victoria 

Malec udzieliła wywiadu dla lokalnej TV oraz 

wrocławskiego informatora. 

 

 

 
 

 



38.        Wrocławski Kongres Samorządów Uczniowskich, styczeń 2023 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Wrocławia  zaprosiła 

przedstawicieli Samorządów Uczniowskich szkół 

średnich wraz z Opiekunami na Wrocławski 

Kongres Samorządów Uczniowskich. 

Oczywiście nie zabrakło przedstawicieli  SU ZS1 

❤ 

Victoria i Maja godnie reprezentowały naszą 

szkołę, aktywnie uczestniczyły we wszystkich 

panelach, oprowadziły swoich nowych kolegów  

i koleżanki po naszej szkole, a drużyna Victorii 

uzyskała wyróżnienie w konkursie na najlepszy 

projekt, opracowany podczas kongresowych 

warsztatów!  

Celem eventu było zintegrowanie aktywnej 

samorządowo młodzieży z wrocławskich szkół 

ponadpodstawowych, nawiązanie nowych relacji,  

a w dalszej perspektywie planowanie wspólnych 

projektów.  Uważamy, że cel został osiągnięty  

w 120% 

 

Imprezę uświetnili swoją obecnością i inspirującymi wystąpieniami:  Prezydent Wrocławia Jacek Sutryk, 

oraz Sergiusz Kmiecik – Przewodniczący Rady Miejskiej Wrocławia i Ewa Wolak – Wiceprzewodnicząca 

Rady Miejskiej Wrocławia. 

 

 
 

 

39. Turniej Prototypuss 2023 – "Budujemy miasto przyszłości" 

Wiktor Warwas i Maciej Podolak z 2a wzięli udział w konkursie "Budujemy 

miasto przyszłości", gdzie wcielili się w Prezesów budujących swoje miasto. 

Chłopaki zajęli 4 miejsce w swojej drużynie – serdecznie gratulujemy! 

Poniżej ich relacja z wydarzenia.  

4 grudnia pojechaliśmy na konkurs "Młodych prezesów" to Hotelu Ibis. Gdy 

weszliśmy do Sali, gdzie wszystko się odbywało, miło przywitała nas pani, 

mimo naszego małego spóźnienia. Pani wytłumaczyła nam zasady gry  

i poszliśmy usiąść do naszego stanowiska. Gra się rozpoczęła. Na początku 

nie wiedzieliśmy, co dokładnie mamy robić, ale po kilku turach zaczęliśmy 

grać. Kupiliśmy pierwsze pole na mapie gry. Następnie postawiliśmy tam 

farmę. Potem kupiliśmy jeszcze jedno pole postawiliśmy tam dom, 



ulepszyliśmy obydwa pola, nazbieraliśmy surowców żeby rozwijać się dalej i... gra się skończyła. Nawet 

nie wiedzieliśmy kiedy minęło te półtorej godziny. W czasie gry zostaliśmy poczęstowani ciepłymi napojami 

oraz przeróżnymi kanapkami czy owocami. Bardzo nam się podobało, strasznie fajna gra w którą z wielką 

chęcią zagrałbym jeszcze raz. Wyszliśmy z hotelu z uśmiechem na twarzy mimo tego, że myśleliśmy, że nie 

poszło nam najlepiej. Ostatecznie okazało się, że zajęliśmy 4 miejsce. 

 Kolejna edycja już 11 czerwca i tym razem delegacja ze szkoły 

będzie o wiele liczniejsza! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

40. Hekaton w Minecraft Education Edition w ramach Projektu Obywatel 

 

Reprezentacja ZS1 zdobyła pierwsze miejsce w  Hekaton w Minecraft 

Education Edition w  innowacyjnym konkursie „Projekt obywatel – 

odpowiedzialność i tożsamość”: Minecraft jako nowoczesne narzędzie 

do formowania kompetencji społecznych i obywatelskich uczniów 

wrocławskich szkół. 

Drużyna z klasy 1a zmierzyła się z tematem „Wrocław na weekend. 

Śladami ważnych wydarzeń współczesnej historii miasta.” Uczniowie 

stworzyli na polach Minecrafta mapę przedstawiającą Halę Stulecia, 

Iglicę i Pergolę, oraz umieścili na niej informacje i wiadomości 

kształtujące kompetencje obywatelskie. Pracowali pod opieką trzech nauczycielek różnych specjalności. 

 

Zaangażowanie i ogrom pracy został doceniony i zwycięzcy odebrali nagrody  

w pięknej Sali Wielkiej Starego Ratusza.  

Nasza szkoła otrzymała również certyfikat uczestnictwa w projekcie,  który 

został uroczyście przekazany na ręce Dyrektora ZS1 Pana Pawła Kowalowa.  

Organizatorem Hekatonu było WCDN we współpracy z firmą Microsoft  

i Microsoft dla Edukacji.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

41. XXIII edycja CEMS Chance 
 

CEMS Chance to inicjatywa społeczna, skierowana do młodzieży w wieku 

14-17 lat, która od ponad 11 lat tworzona jest przez studentów CEMS Club 

Warszawa działającego przy Szkole Głównej Handlowej w Warszawie. 

Misją projektu jest wspieranie młodego człowieka we wszechstronnym 

rozwoju, poszukiwaniu własnej ścieżki oraz kształtowaniu charakteru 

poprzez budowanie otwartości, inspirowanie oraz stawianie wyzwań. 

W trakcie projektu spędzamy z uczestnikami kilka dni wypełnionych 

szkoleniami, warsztatami oraz zwiedzaniem miasta. Każdy uczestnik ma 

przydzielonego mentora – studentkę lub studenta jednej z warszawskich 

uczelni. 

W kwietniu ogłoszono kolejną 

rekrutację: na 180 chętnych 

kandydatów zaproszono do udziału 

30 uczestników, w tym aż dwie uczennice z naszej szkoły! 

Martyna Szymkowska z 1f i Katarzyna Pich z 1i przez dwa weekendy 

uczestniczyły w warsztatach on-line, a następnie pojechały do 

Warszawy, gdzie spędziły cztery fascynujące dni, wypełnione po 

brzegi atrakcjami. 

Udział w projekcie jest bezpłatny – ale doświadczenia z niego 

wyniesione: bezcenne! 

  

 

42. Kongres Młodzieży Wrocławia 

 

Przygotowania do Kongresu Młodzieży Wrocławia rozpoczęły się już w styczniu 2023. Wspólna 

inicjatywa Wrocławskiego Centrum Rozwoju Społecznego oraz Biura Strategii Rozwoju Miasta, 

zaowocowała serią  inspirujących warsztatów, które umożliwiły młodzieży samodzielne opracowanie 

scenariusza całego kongresowego dnia. 

 

Delegacja ZS1 wraz reprezentacjami kilku innych szkół, najpierw uczestniczyła w kilkugodzinnych 

zajęciach integracyjnych, a następnie w warsztatach pt.: "Futures literacy – myślenie scenariuszowe – nowa 

kompetencja w myśleniu o przyszłości Wrocławia" przygotowanych przez firmę 4CF, specjalizującą się  

w długoterminowym prognozowaniu (strategic foresight). Podczas spotkania uczestnicy pracowali nad  

4 scenariuszami dotyczącymi przyszłości miasta. 



    
 

    
 

W trakcie zajęć poznali zagadnienia z zakresu urbanistyki, polityki żywnościowej, innowacji, cyfryzacji, 

jak również nabyli kompetencje we futures literacy (myśleniu scenariuszowym), tworzeniu analizy SWOT, 

w namyśle strategicznym oraz konsultowali wartości ważne dla Wrocławia w perspektywie roku 2050. 

Aktywne uczestnictwo uczniów w tych zajęciach znalazło swój wyraz w wykreowaniu gry miejskiej, do 

której zaprosili swoich rówieśników podczas trzeciego dnia Kongresu Młodzieży Wrocławia.  

Nasi przedstawiciele pracowali w grupie nad tematem URBANISTYKA, a Maja przygotowała piękne 

artefakty i całą planszę do gry! 

 

    
 

 

 

 



    
 

    
 

 

 



43. Nominacja do Sztafety Dobrych Relacji 

W pierwszym dniu Kongresu Młodzieży podsumowano 

projekt, w którym wzięło udział 12 szkół 

ponadpodstawowych. Od 20 października 2022 do maja 

2023 wspólnie zrealizowaliśmy 119 wydarzeń,  

a w Sztafetę Dobrych Relacji zaangażowało się 10.990 

uczestników! 

 

 

 

 

 

Reprezentacja naszej szkoły – zwycięska drużyna 

konkursu WrOpenUp, która zaprojektowała 

Wielokulturowy Kącik Spotkań – zapoznała się z 

relacjami szkół, które wzięły udział w projekcie. 

Następnie odebraliśmy nominację dla naszej 

szkoły! 

 

 

 

Wzięli udział także w warsztatach przygotowujących do  

stworzenia własnej koncepcji budowania dobrych relacji. 

Wraz z nami nominację odebrało I LO i IV LO – liczymy 

na inspirującą współpracę!       

 

 

 

 



VIII. Pozytywne opinie na temat działalności SU ZS1 
 

44. Dyrektor  ZS1 

45. Fundacja Umbrella – Mikrogranty Młodzieżowe 

46. Fundacja Wropenup 

47. Biuro Rozwoju Strategii Miasta 

48. Wrocławskie Centrum Rozwoju Społecznego 

49. Cykliniarze-parkieciarze.pl 


